
Melkveehouderij
LTO Nederland werkt aan de 
ontwikkeling van een duurzame 
melkveehouderij in 2020. Om 
te kunnen concurreren met 
collega’s uit omringende landen 
is onderscheidend vermogen 
nodig. Innovatie en 
kennisverspreiding helpen 
daarbij. Vanuit een 
gezamenlijke aanpak met 
zuivelondernemingen, overheid 
en onderzoek wordt de 
melkveehouderijsector nog 
duurzamer en innovatiever.

Profitschaap
Er is een pilot gestart van de module tweede verzamelslag en 
weideschapen van het kwaliteitssysteem ProfitSchaap. Na bijna 1,5 
jaar van onderhandelingen met de overheid is het gelukt in 
samenwerking met Vee&Logistiek en COV de tweede verzamelslag 
weer terug te krijgen voor de schapensector. Hierdoor kan er een 
hogere prijs worden gerealiseerd voor onze dieren, wat het rendement 
van de schapensector ten goede komt. 

Geiten
Het DierGezondheidsFonds (DGF) kreeg een nieuw convenant. De jaarlijkse 
heffingen worden voortaan opgelegd door RVO. De heffing zal niet bestaan 
uit een heffing per UBN en een heffing per dier, maar alleen uit een heffing 
per dier. De totale plafondbedragen die gelden in crisissituaties gaan wat 
omlaag. De jaarlijkse monitoringskosten gaan ook omlaag door een minder 
frequent scrapie-onderzoek.      

uitgelicht

De nieuwe aanpak voorziet in een tienpuntenplan die het traject dat een kalf aflegt van ‘dracht tot slacht’ een stuk transparant-
er maakt. De opzet van het plan is zo gekozen dat elke schakel – melkveehouderij, vleeskalverhouderij en collecterende 
kalverhandel - er voordeel van heeft. Melkveehouders zien graag dat hun kalveren een goede eindbestemming hebben, voor de 
handelaar zijn tevreden klanten en afnemers een belangrijk doel en de kalverhouder heeft meer weerbare en vitale kalveren in 
zijn stal. Dat gaan we straks via onze aanpak zo goed mogelijk regelen.

Daarnaast is er veel energie gestoken in het behartigen van de belangen van leden rond de fosfaatrechten. Toen duidelijk werd 
dat we niet onder het plafond gingen blijven en dat er maatregelen kwamen, hebben we alles op alles gezet dat zo gunstig 
mogelijk uit te laten pakken voor onze leden. Zo hebben we bijvoorbeeld geprobeerd de generieke korting te voorkomen en 
ingezet op verhandelbaarheid en spreiding over de komende jaren. De staatsecretaris rekent ons echter af op juridische kaders, 
dus veel ruimte was er niet. De ruimte die er was, hebben we ten volle benut.’

Jan van der Staak
Voorzitter LLTB-vakgroep 

Rundvee- en Schapenhouderij

‘JONGE KALVEREN KRIJGEN OPTIMALE ZORG’

‘Een van de belangrijkste resultaten van vorig jaar was toch wel het project ‘Vitaal, 
gezond en duurzaam kalf’. Met ons plan van aanpak krijgen alle nuchtere kalveren uit 
de melkveehouderij optimale zorg en een goede eindbestemming. Het plan is in 2015 
ontwikkeld door LTO-Nederland samen met de Nederlandse Zuivel Organisatie (NZO), 
Stichting Branche organisatie Kalverhouderij (SBK) en Vee & Logistiek Nederland (VLN) 
en deze maand gepubliceerd. Directe aanleiding voor het plan is de afzet van kalveren 
die voor de vleeskalverhouderij niet plaatsbaar zijn. In ‘Vitaal, gezond en duurzaam 
kalf’ is uitwisselen van informatie een belangrijke drijver. Centraal hierin staat een 
‘kalfvolgsysteem’ (KVS), waarmee informatie tussen melkveehouder en kalverhouderij 
wordt gedeeld.

aan het woord

RESULTATEN 2015 RUNDVEE- EN SCHAPENHOUDERIJ


